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srdeènì Vás vítám u dalšího vydání našeho 
Sucholazeckého zpravodaje, který pøináší 
ohlédnutí za životem v Suchých Lazcích. 

Vážení spoluobèané,

Pro obec Suché  Lazce zpracovalo webdesign studio Pro obec Suché  Lazce zpracovalo webdesign studio 

Minuty, hodiny, dny a mìsíce utíkají neuvìøi-
telnou rychlostí a máme skoro konec bøezna a to 
znaèí, že zaèíná velmi oblíbené roèní období 
JARO. S jarem zaèíná mnohem intenzivnìji žít 
i naše obec. Zaèíná jarní úklid veøejných pros-
tor, pøíprava zelenì na jaro a samozøejmì budou 
zahájeny i opravy obecního majetku. První vìtší 
opravou v letošním roce by mìla být oprava 
vjezdu v centru obce u Moštárny, který již 
opravu nutnì potøebuje. V letošním roce, pokud 
pùjde všechno dobøe, by nás mìla èekat ještì 
oprava chodníku na ulici Ve Dvoøe naproti 
Hasièské zbrojnice a chodník na ulici Májová 
u bytovek. V souvislosti s opravou veøejných 
komunikací jsem velmi rád, že se nám postupnì 
daøí opravovat všechny naše chodníky tak, aby 

byly pro obèany bezpeèné a komfortní. Samo-
zøejmì vše je otázka finanèních prostøedkù 
a zde musím pøipomenout, že Suché Lazce 
každoroènì splácí èástku ve výši 1 mil Kè mìstu 
Opava, které nám výraznì finanènì pomohlo pøi 
opravì chodníku na ulici Pøerovecká. Splátky 
skonèí v roce 2028. Tyto peníze v rozpoètu 
každoroènì chybí, ale je nutné øíci, že proti-
hodnota za tuto pùjèku byla obrovská a povedla 
se skvìlá vìc, opravit najednou celý chodník 
podél naší hlavní cesty. Významnou investicí 
v tomto roce je i výmìna svìtel poulièního 
osvìtlení za LED osvìtlení. Investici realizuje 
mìsto Opava a mìla by být hotová v pùli roku 
2025. Jak je již v Suchých Lazcích zvykem, ži-
jeme celoroènì bohatým kulturním a spoleèen-
ským život a nejinak tomu bude i letos. Rád 
bych touto cestou podìkoval za organizaci ve-
lmi vydaøeného plesu našich hasièù. Neménì 
vydaøené bylo vodìní medvìda po obci s ná-
sledným veèerním programem, a i zde patøí 
velké díky všem dobrovolníkùm, kteøí se již léta 
starají o dodržování tradice. V lednu jsme také 
úspìšnì uspoøádali již druhý roèník obecního 
plesu. I zde mi dovolte podìkovat všem, kteøí se 
na akci podíleli. Všechny akce se konaly v sále 

starosta
Mgr. Petr Oriešèík

Pochování basy 2025, foto na stranì 19.
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Hostince U Baly, a i zde patøí podìkovaní za 
spolupráci pøi pøípravì akcí. Podìkování také 
patøí klubu rodièù, pøedevším paní Silvii Brhe-
lové, která pøipravila krásnou stezku pro dìti 
v Suchých Lazcích a jelikož stezku navštívilo 
více jak 250 dìtí, musíme konstatovat, že tato 
stezka byla velmi vydaøená a úspìšná. Tradiènì 
únor v Suchých Lazcích patøí zabijaèkovým 
hodùm a podle poètu prodaných výrobkù 
a denních menu, muselo být hodnì mastných 
a já vìøím i spokojených úst, žaludkù i chu�o-
vých pohárkù. Dìkuji všem, kteøí nám pomáhali 
s venkovním výdejem vaøených specialit a velké 
podìkování patøí rodinì Pospìchových, kteøí 
svým koòským spøežením okoøenili letošní za-
bijaèkové hody.  Kdo má rád závodní auta a slo-
žitý terén si pøišel na své pøi pøednášce Jiøího 
Kašpárka, který v kulturním zaøízení prezen-
toval své zážitky z letošního Rallye DAKAR. 
Pro milovníky tohoto závodu to byla opravdu 
obohacující pøednáška. V lednu letošního roku 
se po neuvìøitelných více než padesáti letech 
rozhodla paní Jaroslava Kostøibová ukonèit 
práci knihovnice v Suchých Lazcích a pøedat 
"žezlo" dalším. Paní Jaroslavì Kostøibové jsme 
za ta neuvìøitelná léta práce v knihovnì po-
dìkovali a pøejeme do dalších let hlavnì zdraví-
èko a rodinnou pohodu. O práci paní Kostøibové 
se více doètete na dalších stránkách Suchola-
zeckého zpravodaje. Významná akce nás èeká 
v mìsíci dubnu a to je 80. výroèí osvobození 
obce. Letos bude kvùli Velikonoèním svátkùm 
posunuto o týden a hlavní akce prùvod a pieta 
v centru obce bude 25. dubna. Jelikož se jedná 
o "kulaté" výroèí, chystáme nejenom páteèní 
akci, ale brzy se dozvíte i celý program oslav 
tak, abychom u nás v Suchých Lazcích toto 
významné výroèí oslavili. Ne vždy je mé úvodní 
slovo plné pouze pozitivních zpráv a je nutné 
informovat i o skuteènostech, které se neøíkají 
lehce, leè jsou realitou. Velmi mne mrzí, že se 
musíme po letech rozlouèit s fungováním 
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ordinace praktického lékaøe pana MUDr. Víta 
Kašpárka, který ukonèuje provoz ordinace 
k 31.3.2025. Za sebe i za obecní úøad mìstské 
èásti bych chtìl panu doktorovi velmi podìkovat 
a pøeji mu v pracovním i osobním životì mnoho 
úspìchù. Pan doktor slíbil, že budou pokraèovat 
osobní návštìvy u velmi nemocných lidí a 
samozøejmì pokud bude nutné i obecní úøad 
poskytne souèinnost napø. u vyøízení agentur 
domácí péèe a jiných, u kterých bude umìt 
pomoci. Dùležitou informací je, milí spolu-
obèané, i zahájení veøejné sbírky na poøízení 
AED pøístroje, což je automatický externí 
defibrilátor a mìl by být umístìn na Obecním 
úøadì a našim spoluobèanùm k dispozici 24 
hodin dennì. Dìkuji za tuto iniciativu Petrovi 
Žùrkovi, který s myšlenkou pøišel a také 
vykomunikoval zajištìní sbírky, kterou plnì 
zajiš�uje externí subjekt. Více informací ke 
sbírce najdete jak na našem webu tak i Face-
book stránkách. Celková èástka, kterou 
potøebujeme na poøízení AED je 100 000 Kè, 
a vìøím, že se nám podaøí èástku co nejdøíve 
zajistit. Na závìr mi dovolte ještì pogratulovat 
za skvìlou reprezentaci nejen Suchých Lazcù, 
ale i jejich oblíbeného sportu sportovní støelbì 
Zuzce a Barèi Meixnerovým, které si vystøílely 
velký úspìch a Barèa získala v kategorii mlad-
ších dorostenek titul mistrynì republiky a spo-
leènì se svojí sestrou Zuzkou získaly i prven-
ství v družstvech za SSK Ostroj Opava. Skvìlý 
úspìch a, milé dámy, hodnì zdaru v další 
kariéøe. Milí spoluobèané, pøeji Vám krásnì 
prožité jaro. Naèerpejte mnoho sil do celého 
zbytku roku, jelikož jaro je úžasné roèní období 
pro naèerpání sil. A nech� jste maximálnì 
úspìšní ve všem, co potøebujete a chcete. Dìkuji 
moc také Davidovi Závìšickému za pøípravu 
a realizaci zpravodaje. 
Hezké jaro a u dalšího vydání Sucholazeckého 
zpravodaje na shledanou.

Starosta Mgr. Petr Oriešèík
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Rekapitulace událostí v naší obci od posledního 
vydání Sucholazeckého zpravodaje.
Ve støedu 27.11.2024 dopoledne se sešlo nìkolik 
dobrovolníkù v Zahradním centru Komárov, aby 
spoleènì naložili vánoèní stromek pro Suché 
Lazce. Strom byl pøevezen traktorem pana 
Skuplíka ke kašnì, kde ho spoleènì postavili. 
Slavnostní rozsvícení vánoèního stromeèku 
probìhlo v sobotu 30.11.2024 od 17:00 hodin.

Stejnì jako každý rok uspoøádal starosta Mgr. 
Petr Oriešèík také v roce 2024 setkání složek. 
Setkání probìhlo v pátek 29. listopadu po 17. 
hodinì tentokrát v restauraci Heja. Byli pozváni 
zástupci jednotlivých složek, zastupitelé a do-
brovolníci, kteøí bìhem roku rùznou formou 
pomáhali v obci. Po úvodním pøivítání podìko-
val starosta hasièùm za jejich letošní nasazení 
bìhem povodní, dále podìkoval složkám a ná-
slednì kronikáøi D. Závìšickému za jeho práci 
spojenou s výstavou Frana Smìji, za kterou 
obdržel dárkový koš. Následovala spoleèná 
veèeøe a volná zábava. Všichni si setkání užili.
V sobotu 30.11. po 17. hodinì uspoøádal Obecní 
úøad ve spolupráci s dobrovolníky slavnostní 

rozsvícení vánoèního stromeèku. Starosta pøi-
vítal všechny návštìvníky u stromeèku, kde již 
byly pøipraveny dva stánky s obèerstvením 
(svaøák, punè, èaj pro dìti a další). Program 
zaèal vystoupením dìtí ZŠ na schodišti pøed 
kaplí Andìlù strážných. Následovalo slavnostní 
rozsvícení vánoèního stromeèku. Letošní roèník 
doprovázelo chladné poèasí bez snìhu.  Novì 
byl pøed budovou Obecního úøadu rozsvícen 
andìl. Nechybìl také sucholazecký betlém. 
Všichni se dobøe bavili. Více foto na str. 13

V nedìli 1. prosince se po 9. hodinì konal 
místní pøebor AVZO ve støelbì z malorážky. 
Soutìže na 30 ran vleže se za jasného, ale 
chladného poèasí, zúèastnilo 8 støelcù. Vítìzem 
soutìže se stala Sabina Kubesová s 245 body, 
druhý byl Bøetislav Janošek s 203 body a na 
tøetím místì se umístil Václav Pchálek s nástøe-
lem 190 bodù. První tøi støelci dostali zajímavé 
ceny. Po støelbì následovalo malé obèerstvení. 
Více na stranì 26.
Dne 3.11. probìhlo 17. zasedání zastupitelstva 
MÈ Suché Lazce. Na programu jednání bylo 
mimo jiné: bod 4. Kontrola usnesení z posled-
ního zasedání zastupitelstva MÈ Suché Lazce 
ze dne 21.11.2024; bod 5. Zpráva starosty o èin-
nosti obce; bod 6. Schválení dotace pro DÈOV.
Dne 7.12. probìhl v tìlocviènì ZŠ Komárov 
tradièní závod Mikulášská nadílka, který po-
øádal místní Støelecký klub polní kuše. Závodu 

duben 2025
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se zúèastnilo 20 støelcù. Oldøich Kubesa, jako 
jediný zástupce sucholazeckých barev, dlouho 
bojoval o 3. místo, ale v závìru závodu pøišla 
lehká ztráta koncentrace a nakonec skonèil tìsnì 
pod stupni vítìzù. Sabina Kubesová se ze zdra-
votních dùvodù zúèastnila závodu pouze jako 
divák a poøadatel. Po oficiální èásti závodu 
probìhl speciální závod na pouhé 3 šípy na 
speciální terèe bez rozdílu kategorií. Tento 
závod vyhrál Erik James Leckie, 2. místo 
obsadila Hana Nedìlníková (oba z oddílu 
Savana klub kuší Kostelec na Hané) a 3. místo 
si vybojovala Jana Slováková z TJ Opava. Autor 
èlánku: Sabina Kubesová. Více na stranì 25.
Dne 9. prosince informoval starosta P. Oriešèík 
obèany na webu o možnostech napojení kana-
lizaèních pøípojek se spoleèností SMVaK:
1) S ohledem na zmìnu stavebního zákona 
a s tím související zmìny pøi procesu poøizování 
dokumentace nebude nadále Obecní úøad mìst-
ské èásti Suché Lazce vyøizovat žádosti o napo-
jení domovní pøípojky se spoleèností SMVaK 
(tak jak to bylo doposud).
2) To znamená, že každý majitel nemovitosti, 
který již má schválenou projektovou dokumen-
taci k napojení domovní pøípojky a nemá smlou-
vu se SMVaKem, si musí vyøídit kompletní 
administrativu se spoleèností SMVaK osobnì.
3) Stále platí, že v pøípadì, že máte již vyøí-
zenou smlouvu se SMVaKem, bude Vám vypla-
cena finanèní èástka 5.000 Kè. Ta se vyøizuje 
u paní Èernohorské na Magistrátì mìsta Opavy 
na Krnovské ulici. Telefon: 553 756 556 E-mail: 
pavlina.cernohorska@opava-city.cz
4) Samozøejmì v pøípadì, že budete mít jaké-
koliv dotazy, prosím volejte starostu obce pro 
získání více informací.
Dne 10.12. se sešlo osm (a pùl) dobrovolníkù 
v kapli Andìlù strážných, aby spoleènì nazdo-
bili vánoèní strom. Stejnì jako každý rok vá-
noènì vyzdobili celou kapli a pøipravili také 
døevìný betlém. Na zdobení se podíleli Josef 

a Ferdinand Koneèní, Pavel Žùrek, Jiøí Friedel, 
Adam a malý Kryštof Šenkyøíkovi, Tereza 
Vavreèková, Vojta a Pavel Pospìchovi.

Již tradiènì probìhlo ve støedu 11.12. další 
z mnoha setkání kronikáøù ve Štítinì. Na  
poslední setkání v roce 2024 dorazilo devìt 
stálých úèastníkù (D. Závìšický, T. Sáòka, R. 
Malohlava, J. Fryèka, J. Sládeèek, R. Winkler, S. 
Grygar, M. Julínek a R. Paláèek) plus jeden host 
Vladimír Bárta z Vøesiny. Na programu bylo 
opìt nìkolik zajímavých témat jako: nevšední 
zpracování biblického rodokmenu od Adama po 
Ježíše Krista – od pana Jaroslava Bednáøe, 
Sucholazecký zpravodaj s èlánky o "Historii 
majitelù manského statku v S. Lazcích", živo-
topis Karla Šitavance a další. Všechny zaujal 
soukromý dokumentární film M. Julínka 
o dìlostøeleckém srubu MO-Sm-S 39 - U trigo-
nometru (V3WH+C9) a pøilehlých pevnostech. 
Radomil Paláèek z Vøesiny donesl nìkolik zají-
mavých vlastivìdných publikací jako "Rodáci 
z Opavska a Frýdecka" z roku 1885 a další. Jan 
Sládeèek donesl kopie zøizovacích listin fary 
a farnosti kostela Nejsvìtìjší Trojice v Raduni. 
Následovala prezentace dokumentù a pøednášek 
kronikáøe Tomáše Sáòky s tìmito tématy: Køest 
z nouze, Jan Ryba z Kravaøova, Farní úøad Háj 
ve Slezsku, Obce Kyjovice - Chabièov - Pustá 
Polom, Osobní poznámky Šiguta, Velkostatek 
Štítina, Portrét Karla Sedlnického, Osobní 
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poznámky Praska, Životopis Em. Gudrichové, 
Erby štítinské šlechty, Zajímavosti z Mokrých 
Lazcù, Zemské desky od Karpase, Biskup Vilém 

Prasek a Kotulinský, nìkolik zajímavých histo-
rických dokumentù a fotografií atd. Dokumenty 
si všichni stáhli na pøenosné disky. Následnì 
pan T. Sáòka promítl tøi prezentace na téma I. 
sv. válka, "Sedlinka v minulosti a souèasnosti" 
a další. Setkání se vydaøilo a bylo pro všechny 
velmi pøínosné.
Ve stejný den 11.12. se také sešli èlenové klubu 
dùchodcù na vánoèním posezení ve vinárnì 
Hostince U Baly. Dìti z místní základní školy 
si pøipravily krásné vánoèní vystoupení a byly 
odmìnìny potleskem a sladkými dobrotami. 
Hostem klubového setkání byl starosta Mgr. 
P. Oriešèík a pan faráø Adam Málek. Spoleènì 
všichni poblahopøáli oslavencùm a zazpívali 
si vánoèní koledy. Všichni se dobøe bavili. 
Autor èlánku: A. Loudová. Více na stranì 16.
V nedìli 15. prosince se po 16. hodinì konal 
v kapli Andìlù strážných Vánoèní koncert 
sboru G.ola. Koncert, který uspoøádal obecní 
úøad Suché Lazce spoleènì s pìveckým sborem 
G.ola, pøilákal nìkolik desítek návštìvníkù. 
Posluchaèe v kapli pøivítal starosta obce Petr 
Oriešèík. Koncertem provázela sbormistrynì 
Olga Golhová se svým sborem a mezi úèinku-
jícími byli jak dospìlí tak i dìti ze skupiny 
"Zpìvohraní". Dalším hostem byla rodaèka 

Lenka Honková, která doprovázela na housle. 
Po koncertì se posluchaèùm podával svaøák 
a èaj. Koncert se všem líbil. Více na stranì 28. 

Dne 23.12. informoval modeláø D. Závìšický na 
webu obèany o nové døevìné stavebnici modelu 
kaplièky Andìlù strážných v Suchých Lazcích, 
která je od té doby k dispozici pro zájemce na 
poboèce pošty Partner v Suchých Lazcích. Pro 
fanoušky historie, modelù a kaple Andìlù stráž-
ných tak pøipravil další døevìnou stavebnici, 
která slouží také jako pìkný upomínkový pøed-
mìt na Suché Lazce. Stavebnice má 38 dílkù 
a je navržena tak, aby šla složit bez lepidla 
pouhým zacvakáním jednotlivých døevìných 
dílkù do sebe. Souèástí stavebnice je také plánek 
na její složení s podrobným popisem.

V sobotu 28. prosince se po desáté hodinì konal 
poslední výstøel AVZO 2024. V areálu støelnice 

duben 2025
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na Strážnici se sešlo 23 støelcù. Støílelo se z pìti 
typù zbraní: lehká malorážková puška ZKM 451 
(5 ran), revolver Grant (6 ran), malorážkové 
pistole Margolina (6 ran), sportovní maloráž-
ková pistole (6 ran) a vzduchovky na sklopky (5 
ran) a na terè (5 ran). O vítìzi rozhodl celkový 
souèet bodù v jednotlivých disciplínách. Po 
støelbách následovala volná zábava v klubovnì 
AVZO. Foto: Jiøí Hajduk. Více na stranì 27.

Dne 6.1.2025 informoval starosta Petr Oriešèík 
obèany o probíhající revizi katastru nemovi-
tostí v naší obci. V lednu tak provádìli pracov-
níci katastrálního úøadu v Opavì pochùzku 
v Suchých Lazcích v rámci probíhající revize. 
Pøedmìtem byly zejména obvody staveb, nové 
stavby, druhy pozemkù, zpùsoby využití pozem-
kù apod. Pracovníci se pohybovali v ulicích 
a pohledovì zjiš�ovali nesoulady v evidování 
nemovitostí vùèi katastrální mapì. Následnì 
vlastníky písemnì vyzvali k vysvìtlení a do-
plnìní nesouladù.
Od úterý 7. ledna probíhal v naší obci svoz 
vánoèních stromkù. Zamìstnanci obce sváželi 
vánoèní stromeèky k likvidaci až do pátku 10. 
ledna. V uvedeném termínu staèilo stromeèky 
nechat pøed plotem domu. Po domluvì s p. M. 
Žùrkem bylo možné stromky odvézt i pozdìji.
Dne 8. ledna probìhlo 18. zasedání zastupitel-
stva MÈ Suché Lazce. Na programu jednání 
bylo mimo jiné: bod 4. Kontrola usnesení 
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zastupitelstva MÈ Suché Lazce ze dne 3.12.
2024; bod 5. Zpráva starosty o èinnosti obce; 
bod 6. Schválení dotací pro složky na rok 2025; 
bod 7. Schválení rozpoètu na rok 2025; bod 8. 
Schválení daru pro JSDH Suché Lazce; bod 9. 
Schválení limitu pro výši hotovosti v pokladnì 
na roky 2025 a 2026; bod 10. Obecní ples 2025.
Ve stejný den byla hlášena porucha na vodo-
vodní síti è.118239 v ulici Na Pískovnì, Pøe-
rovecká è. 43. Oprava poruchy na vodovodu 
probìhla 8. ledna 2025 od 9:00 do 13:00 hodin. 
Uživatelùm bylo umožnìno pøedzásobení.
Na webu obce byly zaèátkem ledna zveøejnìny 
termíny bezplatné právní poradny na rok 
2025. Bezplatná právní poradna bude probíhat 
na Obecním úøadì v kanceláøi starosty vždy od 
17:00 hod. - 18:00 hodin v tìchto termínech: 
23.1.; 27.3.; 29.5.; 25.9. a 27.11.2025.
Starosta Mokrých Lazcù Mgr. David Teichmann 
a sucholazecký kronikáø na webu pozvali 
všechny spoluobèany na pøednášku Ing. 
Radka Malohlavy na téma "Staré Mokré Lazce 
a Nové Mokré Lazce", která následnì probìhla 
ve støedu 22.1.2025 od 17:00 hodin v komu-
nitním centru s knihovnou Mokré Lazce, na 
ulici Petra Bezruèe 272. Pøednáška se vydaøila 
a posluchaèi se dozvìdìli nìco o historickém 
vývoji Starých a Nových Mokrých Lazcù, 
vzniku popisných èísel, dále o kostelu, farní 
pøíslušnosti, fojtech, starostech a spolcích.
V souvislosti se zmìnou elektroinstalace VN 
na Pøerovci došlo k sérii pøerušení dodávek 
elektrické energie. První plánovaná odstávka 
è. 110061000334 dne 3.2. od 7:30 do 15:30 
hodin. Plánovaná odstávka zahrnovala tyto 
lokality: ulice Ke Strážnici, Pøerovec, Pøero-
vecká, U Vodojemu a další. Dne 5.2.2025 od 
7:30 do 15:30 hodin následovala plánovaná 
odstávka elektrické energie è. 110061000343 
a zasáhla celý Pøerovec. Do tøetice došlo k od-
stávce è. 110061000352 dne 6.2. od 7:30 do 
15:30 hodin v lokalitì Pøerovecká: è. 75 a 83.



strana

7.

Starosta Mrg. Petr Oriešèík a místostarosta Ing. 
Václav Skuplík pøedali paní Kostøibové kvìtiny, 
dárkový koš a podìkovali ji za její práci kniho-
vnice. Mezi gratulanty za obec zde byli také Ing. 
Petr Žùrek, asistentka Zuzka Kubicová a kro-
nikáø David Závìšický. Všichni si pak vyslechli 
vzpomínky na zaèátky knihovny v naší obci. Na 
její místo novì nastoupila paní Nataša Šlosár-
ková, která se bude tìšit na nové i stávající 
ètenáøe. Více se dozvíte na stranì 22.

V pátek 24. ledna se po dvacáté hodinì konal 
druhý roèník Obecního plesu. V sále Hostince 
U Baly uspoøádal Obecní úøad druhý roèník 
oblíbeného spoleèenského plesu. Ples zahájil 
starosta úvodním proslovem. Všichni se tìšili na 
bohatou tombolu a v témìø plném sále opìt 
nechybìl bohatý program s uvítacím pøípitkem, 
foto-koutkem a taneèním vystoupením. Vstupné 
bylo stejnì jako minulý rok 250 Kè. Veèerem 
provázela oblíbená hudební skupina CACTUS. 
Letošní roèník se opìt vydaøil. Více na str. 14.
Od pondìlí 3. 2. byl zahájen výdej odpadových 
karet, které existují také jako aplikace.
Proè tyto karty mìsto Opava zavádí?
Odpad na sbìrný dvùr zdarma odevzdávají pod-
nikatelé a obèané z jiných mìst a obcí. Kvùli 
tomu nám rostou náklady na odpadové hospo-
dáøství, a nakonec na to doplatíme všichni, pro-
tože nám pak chybí peníze na rozvoj našeho 
mìsta. Nechceme platit za cizí odpady, proto 

Svoz nebezpeèného odpadu zaèal v pátek 10.1.
2025 od 15-17 hodin. Další svoz bio odpadu 
probíhá vždy první støedu v mìsíci, a to ve 
dnech: 2.4., 7.5., 4.6., 2.7., 6.8., 3.9., 1.10., 5.11.
Vedoucí prodejny Tempo Opava – Suché Lazce 
na webu informovala, že od pondìlí 20. ledna 
došlo ke zmìnì prodejní doby prodejny Tempo 
Opava – Suché Lazce. 
Otevírací doba je pondìlí až pátek 6:30 - 16:00 
hodin a v sobotu od 6:30 - 11:00 hodin. 

Zaèátkem ledna 2025 ukonèila pani Jaroslava 
Kostøibová práci knihovnice v poboèce naší 
knihovny v Suchých Lazcích. Do sucholazecké 
knihovny nastoupila po roce 1967 a od té doby 
se vìnovala sucholazeckým ètenáøùm. Paní 
Kostøibová se letos stala nejdéle sloužícím su-
cholazeckým knihovníkem. Pøevzala knihovnu 
po panu Aloisi Havrlantovi. Postupnì se zvedala 
ètenáøská základna a v nejlepších letech mìla 
paní Kostøibová na starost 158 dìtí a 81 dospì-
lých ètenáøù. Knihovna byla kdysi v pøízemí 
vlevo obecním domì tam, kde byla ordinace 
lékaøe. V šedesátých letech došlo ke slouèení 
knihovny s mìstskou knihovnou Petra Bezruèe 
v Opavì. Jednou z výhod byla èastá obmìna 
knih. Pozdìji byla knihovna pøesunuta do patra 
v obecním domì a byla vìtší o kanceláø asis-
tentky. Obecní úøad zorganizoval dne 23.1.2025 
pro odstupující knihovnici paní Jaroslavu 
Kostøibovou v kanceláøi starosty menší oslavu. 

duben 2025
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zázemí a další technické informace. Na konci 
pøednášky zodpovìdìl dotazy návštìvníkù. 
Dvouhodinová pøednáška všechny zaujala.
Dne 8.2. se tradiènì po 20. hodinì konal v sále 
Hostince U Baly Hasièský ples. K poslechu 
i tanci zahrála kapela Merkur a jako každý rok 
se návštìvníci mohli tìšit na tombolu s øadou 
zajímavých cen. Starosta hasièù Ing. Petr Žùrek 
pøivítal všechny hosty a zahájil ples. Jako každý 

rok panovala v sále skvìlá zábava a všichni se 
dobøe bavili. O pùlnoci probìhla oèekávaná 
tombola a ani letos nechybìla hlavní cena - živý 
kohout. Hasièský ples byl souèasnì posledním 
vystoupením hudební skupiny MERKUR, která 
doprovázela plesy spolku SDH 29 let. Èlenové 
výboru podìkovali muzikantùm za jejich dlou-
holetou spolupráci. Hasièi také dìkují všem, 
kteøí pøispìli vìcným nebo finanèním darem do 
tomboly. Na další ples se mùžete tìšit za rok.

zavádíme evidenci odpadù na sbìrném dvoøe, 
která nám pøinese pøehled o odpadových tocích.
Jak to bude fungovat?
Každý byt i rodinný dùm dostane svou odpado-
vou kartu, která bude pøenosná pouze v rámci 
domácnosti. Pøi odevzdávání odpadu kartu pøed-
ložíte obsluze. Ta ji naète do evidenèního systé-
mu a zaznamená Vaši návštìvu, do budoucna 
pøiøadí druh i množství odpadu k Vaší domá-
cnosti. Díky tomu budeme mít pøehled o všech 
odpadech na sbìrném dvoøe a zajistíme, že 
odpad sem odevzdávají jen Opavané. Odevzdá-
vání odpadu je pro Vás nadále zdarma.
Jak kartu získat?
Záleží na tom, zda si vyberete fyzickou nebo 
virtuální kartu. Doporuèujeme si zvolit tu 
virtuální, protože je to rychlé, bezpeèné a ekolo-
gické øešení:
- Vyøídíte ji v pohodlí domova za pár minut. 
Ušetøíte si tím cestu na úøad a èekání ve frontì.
- Máte ji vždy po ruce ve svém mobilu, už ji 
nebudete muset hledat.
- Neztratíte ji. Nemusíte proto vyøizovat novou 
ani se obávat, že na ni bude odevzdávat odpad 
nìkdo jiný.
Jak kartu získám?
Plastovou kartu si mùžete vyzvednout na po-
kladnách Mìstského úøadu (Krnovská 71B 
a Horní námìstí 67) nebo v areálu technických 
služeb (Tìšínská 71). Vyøízení zabere pøibližnì 
pìt minut. Více informací získáte na webu: 
https://www.opava-city.cz/cz/nabidka-
temat/media/co-se-deje/odpadova-karta.html
Ve ètvrtek 6. února krátce po pùl sedmé 
odpoledne probìhla v restauraci Heja dlouho 
oèekávaná pøednáška Ing. Jiøího Kašpárka 
zamìøená na závod Rallye DAKAR 2025. Jiøí 
Kašpárek - øeditel marketingu a tiskový mluvèí 
profesionálního závodního týmu FESH FESH, 
promítl zájemcùm o tento závod nìkolik zají-
mavých fotografií a videí. Posluchaèi se doz-
vìdìli zajímavosti ze závodu, jeho prùbìh, popis 
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popraškem. Øeznictví Gebauer pøipravilo pøed 
kulturním domem stánky s prodejem uzenin 
a zabíjaèkových specialit. Za kulturním domem 
nabízeli dobrovolníci z øad zastupitelstva ovaro-
vé speciality. Poplatek za ovar byl dobrovolný 

a peníze z nìj poslouží jako dar Klubu rodièù 
pøi ZŠ v Suchých Lazcích. Novì letos jezdil po 
obci stylovì nazdobený vùz tažený párem koní 
bratrù Vojty a Stanislava Pospìchových. Na 
voze rozvážel starosta Mgr. P. Oriešèík s dobro-
volníky Ing. Petrem Žùrkem a Martinem Orie-
šèíkem za doprovodu hudby zabíjaèkové spe-
ciality a tekuté obèerstvení. Pøed jedenáctou 
hodinou se zaèali postupnì scházet další obèané 
a návštìvníci na obìdové menu. Na hody 
dorazili také návštìvníci z Opavy. Zábava 
pokraèovala do pozdních odpoledních hodin. 
Všichni se dobøe bavili. Více na stranì 20. 

Na støelecké soutìži "Zlatá diabolka", která se 

Dne 9. února dosáhla pøípravka TJ Suché 
Lazce skvìlého úspìchu. Na turnaji ve Štítinì 
získali první místo. Turnaj odehráli proti 
týmùm Mokrých Lazcù, Háje ve Slezsku a Ky-
lešovic. Utkání probìhlo zpùsobem dvou zápasù 
proti každému soupeøi. Hrálo se tedy šest zápasù 
a sucholazecká pøípravka skonèila s bilancí 6 
výher jako vítìz. Skóre bylo 20 vstøelených gólù 
a 3 obdržené. Sestavu tvoøili: Filip Budín, 
Štìpán Janda, Šimon Steyer, Lukáš Loret, Jan 
Stanke, Adam Komenda, Adam Klement, Jan 
Juchelka. Trenéøi Dominik a Tadeáš Èernínovi. 
Gratulujeme.

Dne 11. února probìhlo 19. zasedání zastupi-
telstva MÈ Suché Lazce. Na programu jednání 
bylo mimo jiné: bod 4. Kontrola usnesení 
zastupitelstva MÈ Suché Lazce ze dne 8.1.2025; 
bod 5. Zpráva starosty o èinnosti obce; bod 6. 
Zámìr výpùjèky budovy è. p. 302 – obecní 
fotbalové høištì; bod 7. Majetkové záležitosti – 
schválení odkupu pozemku.
Únorové setkání klubu dùchodcù Veselé berle 
bylo ve znamení plesové sezóny. Na setkání 13. 
února v salónku Hostince U Baly nechybìla ani 
bohatá tombola. Všichni si setkání užili. Autor 
èlánku: Anna Loudová. Více na stranì 16.
V sobotu 15.2. se konal v kulturním domì v Su-
chých Lazcích jubilejní 10. roèník zabíjaèko-
vých hodù. Letošní roèník doprovázelo zimní 
poèasí s teplotami pod nulou a snìhovým 

duben 2025
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Výjimeènost raduòského kostela (jen tøi stavby 
tohoto typu v ÈR, stavìno jako pevnost, další 
napø. Kostel svatého Jiøí v Boøitovì u Èerné 
Hory apod..); Výklenkové sošky a jejich vznik 
v souvislosti s luteránstvím resp. Karlem I. 
z Lichtenštejna (soška-katolíci); Luteránské 
Kravaøe; Soupisy heredikù z 1642 v olom. die-
cézi; Pùvod osídlení a vznik Pøerovce; Zajíma-
vosti kolem obrazù hrabìte Ignáce Dominika 
Chorinského a Marie Barbory Chorinské; 
Pozvánka na svìcení vlajky 3.5. s generálním 
vikáøem ve Štítinì. Setkání skonèilo po 18. 
hodinì. Dìkujeme starostovi Radku Malohla-
vovi za poskytnutí zázemí pro setkání.

V sobotu 22. února se konal v naší obci tradièní 
16. roèník masopustního prùvodu – "Pochování 
basy 2025", kterého se letos zúèastnilo celkem 
26 masek. Koledníci v maskách procházeli obcí 
od Pøerovce smìrem k dolní èásti obce. Akci 
provázelo krásné sluneèné poèasí. Veèerní kul-
turní program se již tradiènì uskuteènil v Hos-
tinci U Baly ve vyprodaném sále. O hudební 
zábavu se postaral DJ Mirek Komárek. V deset 
hodin následoval smuteèní obøad s pochováním 
basy, kde se hosté dozvìdìli, co zajímavého se 
v naší obci za rok stalo. Hlavní organizátorka 
Darina Vašková tímto dìkuje všem úèastníkùm, 
hlavnì obèanùm Suchých Lazcù, kteøí prùvod 
v maskách vroucnì pøivítali a pohostili. Budeme 
se tìšit zase na pøíští rok. Více na stranì 19.

konala 15. února v Bøezolupech, se dvojèata 
Meixnerovy umístila na prvních dvou pøí-
èkách. Na 55. roèníku soutìže VzPu 40 v SSK 
Bøezolupy obsadila první zlatou pozici Zuzana 
Meixnerová a støíbrnou druhou pozici její 
sestra Barbora Meixnerová. Gratulujeme ke 
skvìlému výsledku. Foto: Jaroslav Meixner

Ve støedu 19.2. se sešlo devìt èlenù na tradiè-
ním setkání kronikáøù ve Štítinì. V zasedací 
místnosti obecního úøadu se sešli T. Sáòka, D. 
Závìšický, P. Malohlava, J. Fryèka, J. Sládeèek, 
R. Winkler, S. Grygar a M. Julínek. Novì nás 
navštívila paní Markéta Kouøilová z památko-
vého ústavu a kastelánka zámku v Raduni. 
Schùzi zahájil starosta Štítiny pøivítáním paní 
kastelánky a pøiblížil smysl našich setkání. 
Následovala pøednáška pana T. Sáòky na téma 
"I. a II. svìtová válka", následnì pokraèoval 
prezentací "Vzpomínky na starý Komárov", 
kterou pøednesl také v klubu žen 4. února 2025 
v Komárovì. Dále bylo na poøadu nìkolik 
zajímavých témat jako: Stav hrobky stavitele 
Angela Migliarina (øešeno také v minulosti) 
zdokumentováno panem Winklerem; Rychtáøské 
právo = kluka a pøenesení funkce na písaøe 
bìhem volby rychtáøe (šatlavy - Burkovòa, 
Kabát); Zajímavosti komárovského kostela - 
uvnitø pochováno na Evangelní a Epištolní 
stranì celkem 7 osob; Pøifaøení Mokrých Lazcù 
ke Komárovu v roce 1780 - na ètyøi roky; 
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den bude zahájeno strojní zametání. Druhý 
termín je urèen k pøípadnému dokonèení úklidu. 
Žádáme obèany, aby v uvedených dnech 
neparkovali na veøejné komunikaci a mohlo 
probìhnout èištìní vozovek!
Na webu byli obèané informování o pøerušení 
dodávky elektrické energie è. 110061010104, 
které probìhlo dne 6.3. od 9:00 do 10:30 hodin. 
Plánovaná odstávka zahrnovala tyto lokality: Na 
Pískovnì: è. o. 10b, 20.
Klub rodièù uspoøádal jarní stezku na téma 
putování za poklady. Od 8.3. do 16.3.2025 bylo 
možné v Suchých Lazcích absolvovat stezku 
plnou zábavných úkolù "Hledání jarních 
barvièek pro chameleóna Artura". Start stezky 
byl na obecním fotbalovém høišti, kde se 
úèastníci dozvìdìli informace k plnìní úkolù. 
Speciální podìkování od rodièù za pøipravení 
stezky patøí Silvii Brhelové.
Dne 12.3. oznámil MUDr. Vít Kašpárek ukon-
èení provozu ordinace praktického lékaøe 
v Suchých Lazcích. Ke dni 31.3. byl ukonèen 
provoz souèasné ordinace v Suchých Lazcích 
z dùvodu pøetížení pracovištì Maøádkova 8 
v Opavì, kam dochází násobnì vyšší poèet 
klientù, vèetnì registrovaných obèanù Suchých 
Lazcù, kteøí potøebují vyšetøení i mimo støedy. 
Sjednocení obou ambulancí na adresu Maøád-
kova 8 Opava je nutné ke zlepšení efektivity 
v kontextu se souèasnými nároky na zdravotní 
péèi a udržitelnost provozu pracovištì. 
Registrovaní obèané budou samozøejmì 
automaticky ponechání v péèi MUDr. 
Kašpárka. Díky telefonické komunikaci, 
elektronickému receptu a neschopence a èin-
nosti agentur domácí péèe lze mnoho problémù 
øešit i bez osobní úèasti pacienta. Od 1.4. bude 
v provozu již jen jeden kontaktní telefon – 553 
718 278. Ordinaèní doba zùstane stejná, bude 
vyèlenìno více prostoru pro objednání na 
konkrétní èas. Stran pøípadných zmìn a novinek 
sledujte webové stránky www.vitamedik.cz. 

V nedìli 23.2. se v kulturním domì konala 
druhá pøednáška Jiøího Kašpárka na téma 
Ralley Dakar 2025. Pøímý úèastník letošního 
Dakaru Jiøí Kašpárek seznámil další posluchaèe 
se zákulisím známého závodu, který se jede 
v nároèném terénu pouštì. Navázal na zájem 
veøejnosti o pøednášku, kterou prezentoval za-
èátkem února 6. února v restauraci Heja. Dosta-
vily se pøibližnì tøi desítky divákù. Snad se do 
budoucna podaøí pøivést do Suchých Lazcù 
závodní speciál týmu FESH FESH. 

Letošní zima pravým zimním radovánkám 
a sportùm opìt moc nepøála, ale hasièi si za 
trochou pohybu vyjeli do Buly arény v Kra-
vaøích. Ledová plocha byla v nedìli 23. února 
na hodinu a pùl k dispozici mladým hasièùm 
a jejich rodièùm. Pro zahøátí byl pøipraven teplý 
èaj a nìco sladkého k doplnìní energie. Nedìlní 
odpoledne na "zimáku" bylo fajn zpestøením 
masopustního víkendu. Autor èlánku: Pavla 
Benšová. Více na straì 33.
Od 25.2. je na webu k dispozici harmonogram 
strojního zametání vozovek pro Suché Lazce 
na rok 2025. Úklid probìhne v tìchto dnech:
1. termín: 10.4. (èt) 15.5. (èt) 12.6. (èt) 10.7. 
(èt) 14.8. (èt) 11.9. (èt) 9.10. (èt)
2. termín: 11.4. (pá) 16.5. (pá) 13.6. (pá) 11.7. 
(po) 15.8. (pá) 12.9. (pá) 10.10. (pá)
Pro každý mìsíc jsou navrženy dva možné 
termíny úklidu. První termín je hlavní, v tento 

duben 2025
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Loudová pøipomnìla historii svátku MDŽ. 
Èlenky H. Volná a L. Heèková si pøipravily 
krátký program k svátku žen. Jejich muži jim 
pøedali kvìtiny a všichni se dobøe bavili. 
Nechybìlo ani bohaté pohoštìní a spoleèná 
veèeøe. Autor èlánku: Anna Loudová. Více 
najdete na stranì 16.

Barbora Meixnerová ze Suchých Lazcù získala 
první místo na Mistrovství Èeské republiky ve 
sportovní støelbì 2025 ze vzduchových zbraní 
v Plzni Lobzy, které se konalo 14.- 16.3.2025. 
Barbora tak zajistila pro SSK Ostroj Opava – 
"Titul Èeské republiky pro rok 2025" spoleènì 
se svojí sestrou Zuzkou a sleènou Odstrèilovou 
v disciplínì VzPu 40 pro kategorii dorostenky 
mladší. Soutìž poøádá Èeský støelecký svaz.
Dne 18.3. probìhlo 20. zasedání zastupitelstva 
MÈ Suché Lazce. Na programu jednání bylo 
mimo jiné: bod 4. Kontrola usnesení z posled-
ního zasedání zastupitelstva ze dne 11. 2. 2025; 
bod 5. Zpráva starosty o èinnosti obce; bod 6. 
Schválení smlouvy – výpùjèka budovy obecního 
fotbalového høištì; bod 7. Oprava vjezdu ulice 
U Kašny – jmenovitá akce; bod 8. Schválení 
smluv èeská pošta PARTNER; bod 9. Revitali-
zace obecního fotbalového høištì; bod 10. Pro-
jektová dokumentace – nová autobusová zas-
távka ulice Pøerovecká ZD; bod 11. Výpovìï 
z nebytových prostor Obecního úøadu MÈ 
Suché Lazce. Redakce David Závìšický

MUDr. Vít Kašpárek dìkuje panu starostovi 
Oriešèíkovi za dlouhodobou podporu a snahu 
udržet pøímo v obci služby praktického lékaøe, 
ale z výše uvedeného dùvodu to je již stìží 
únosné.
Od 13.3. je vyhlášena veøejná sbírka za úèelem 
rozšíøení o další AED v obci Suché Lazce.
Mìstská èást se zapojila do projektu, který 
zašti�uje Školící a výcvikové centrum Asklépios 
z.s. a jehož smyslem je veøejná sbírka, která má 
za cíl umístit v Suchých Lazcích pøístroj AED 
(automatický externí defibrilátor). Tento pøístroj 
je sestaven tak, že ho dokáže ovládat laická 
veøejnost a používá se pøi náhlé zástavì krev-
ního obìhu. Tento pøístroj by mìl být umístìn na 
Obecním úøadì mìstské èásti Suché Lazce a mìl 
by být pro veøejnost k dispozici 24 hodin dennì.
Pokud chcete na tento pøístroj pøispìt, mùžete na 
https://www.aedprozivot.cz/Prehled-vypsanych-
sbirek/Vypsana-sbirka-Opava-Suche-Lazce
Souhlas se sbírkou dalo vedení obce a sbírku 
plnì organizuje Školící a výcvikové centrum 
Asklépios z.s. Obecní úøad vìøí, že se spoleènì 
podaøí sbírku co nejdøíve naplnit a tento projekt 
zrealizovat. Starosta na webu podìkoval Petrovi 
Žùrkovi za iniciativu pøi vytváøení této sbírky. 

Dne 13.3. dùchodci ve svém klubu oslavili 
MDŽ. Jejich vedoucí paní J. Kulaviaková pøi-
vítala mezi nimi také pana starostu P. Oriešèíka, 
který ženám popøál k tomuto svátku. Paní A. 



strana

13.

Slavnostní rozsvícení vánoèního stromeèku v sobotu 30. listopadu 2024

Foto: Petr Oriešèík, David Závìšický

duben 2025
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Fotografie z druhého roèníku Obecního plesu z pátku 24. ledna 

Foto: David Závìšický
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Zprávièky ze sucholazecké školièky

Foto: ZŠ a MŠ Suché Lazce

6.3.2025 nám èlenové MAS Opavsko pomohli 
vyrobit vlastní stojánky na telefon a my si 
zkusili práci se døevem, vrtání, upevòování, 
úpravu døeva a mnoho dalších èinností. Ještì nás 
èeká zápis do 1. tøídy ve dnech 10. a 11. dubna 
2025, Velikonoèní dílny pro rodièe a dìti dne 
8. dubna 2025, na které všechny srdeènì zveme, 
taky škola v pøírodì a mnoho dalšího, ale o tom 
zase pøíštì! Za malé i velké ze základní školy

Øeditelka školy Mgr. Martina Škrobánková

U nás ve škole už máme polovinu za sebou 
a pøinášíme aktuální zprávy o tom, jak jsme 
prožili další èást našeho školního roku. V pro-
sinci jsme již tradiènì uspoøádali Vánoèní 
koledování v kapli a pøipravili se tak na 
vánoèní svátky. Leden zaèal ve znamení pilné 
práce pøed pololetním vysvìdèením, ale kromì 
písemek a opakování ve škole jsme hned na 
zaèátku ledna zaèali sportem – žáci školy 
i školky se zúèastnili lyžaøského výcviku na 
Vaòkovì kopci, kde pilnì trénovali oblouèky 
a plužení, nìkteøí už i slalom a sjezd. A že jim to 
šlo! Jako odmìnu za pololetní práci se žáci díky 
podpoøe Klubu rodièù, který zaplatil dopravu, 
vydali do Cinestaru v Opavì na Odvážnou 
Vaianu, moc dìkujeme. Naši nejmladší prvòáèci 
pak dostali své první vysvìdèení na Slavnosti 
Slabikáøe, kde rodièùm v ukázkové hodinì 
pøedvedli, co se stihli nauèit a jak jim to jde 
krásnì. Kromì samých jednièek byla i sladká 
odmìna. Na zaèátku bøezna jsme pracovali na 
Masopustním projektu, kde jsme zjistili vše 
o pùvodu a tradicích masek, prùvodù, jídla 
a zakonèení bylo jak jinak než karnevalovì 
v maskách. Skvìle jsme si to užili. A nezapomí-
náme ani na manuální zruènost – ve ètvrtek 

duben 2025
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Klub dùchodcù Veselé Berle S. Lazce

Do nového roku vstupujeme s pøáním, abychom 
mìli zdraví, pohodu a na klubová setkání pøi-
cházeli s dobrou náladou. Na prvním klubovém 
setkání nás pøivítala vedoucí našeho klubu J. 
Kuloviaková, která nám popøála, a� se nadále 
v klubu scházíme. Na tomto setkání jsme zhod-
notili naši èinnost za uplynulý rok a také nás 
seznámila I. Hrabovská se stavem hospodaøení. 
Po této oficiální èásti jsme popøáli našim osla-
venkyním H. Volné  - 73 let a J. Friedlové - 75 
let hlavnì zdraví a ještì mnoho spokojených let. 
Za èleny klubu A. Loudová pøeèetla paní J. 
Friedlové blahopøání k jejím krásným naroze-
ninám. Obì oslavenkynì nám pøipravily sladké 
pohoštìní a nechybìla štamprlièka na jejich 
zdraví. Každý z nás má velké pøání, aby bylo 
hlavnì zdraví. A. Loudová pøeèetla k tomuto 
pøání "Motlitbu ve stáøí". Je to takové zamy-
šlení nad životem ve stáøí a je tøeba život brát 
takový jaký je. Nechybìly ani vtipy na rùzná 
témata. Že jsme dospìlí, tak byly vtipy i pikan-
tní. Rovnìž jsme diskutovali o tom, jaká bude 
další èinnost, a padaly návrhy. Nechybìla dobrá 
nálada a spoleèná veèeøe. Na únorové setkání 
jsme se peèlivì pøipravovali, protože bylo ple-
sové. Naši muži byli v klidu, ale ženy mìly plno 

starostí. Èasovì musely zvládnout kadeøníka, 
nehtové studio i ple�ové masky. Kladly velký 
dùraz na plesové obleèení, a tak pøedvedly mód-
ní trendy letošní plesové sezóny. Nechybìla 
bohatá tombola. Výhry byly opravdu hodnotné. 
Balíèek kávy standard byl zároveò vstupenkou 
k návštìvì pražírny ve Voticích, láhev piva 
vysoké kvality umožòuje návštìvu Plzeòského 
Prazdroje. Dovolenou v Maroku zajistila výhra 
Jadran - Sardinky, lahvièka lihového bylinného 
roztoku Alpa - Francovka zajistila výhled do 
zasnìžených Alp. Nezapomenutelný bude zá-
žitek a to návštìva Maïarska, kde výherci se 
staèí prokázat èajem sedmero bylin Gyónpöveny 
s èeským názvem - Babièka Rùženka. Do naší 
tomboly také pøispìla firma Belersdorf, která 
zve výherce na prohlídku výroby voòavého 
mýdla Honey oil. Pøispìla i naše pojiš�ovna, 
která poskytla papírové kapesníèky vyrábìné 
pro celou evropskou unii a výherci to pomùže 
zvládnout letošní chøipkovou epidemii. Nezapo-
mnìli jsme popøát K. Sasové k 73. narozeninám. 
Kvìtinou jsme jí pøáli hlavnì zdraví a pohodu. 
Pøipili jsme na zdraví a zazpívali její písnièku. 
A. Loudová zpestøila naše posezení seznámením 
s životem a hereckou kariérou známé èeské 
hereèky Jany Brejchové, která v lednu oslavila 
své 85. narozeniny. Dnešní omladina neví, co je 
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"klepaè", dùležitá vìc, který byl na sídlištích, 
a na kterém se scházela mládež a vymýšlela, jak 
trávit svùj volný èas. Za ètvrt století je problém 
najít klepaè nebo alespoò jeho fotku. Naše 
generace ví, o èem je øeè. Povídání o klepaèi 
nám tuto dobu pøipomnìla A. Loudová. Naše 
vedoucí nám pøipravila zábavnou hru, ke které 
je tøeba trpìlivosti a jemnost v rukou. Dobøe 
jsme se bavili. Po výborné spoleèné veèeøi mezi 
nás pøišla V. Skuplíková, studentka vysoké 
školy, která nám pøinesla dotazníky, kterými 
jsme se anonymnì úèastnili prùzkumu na téma, 
jak se nám žije v naší obci. Otázky byly z rùz-
ných oblastí našeho života v obci. Byla i mož-
nost se vyjádøit k tomu, co by se mohlo v obci 
zlepšit. Prožili jsme krásné odpoledne. Nìkteøí 
z nás navštívili výbornou obecní akci "Zabí-
jaèkové hody". Byl zde bohatý výbìr zabí-
jaèkových výrobkù, které jsme si zakoupili, ale 
také jsme neodolali nabídce dobrých jídel. Dne 
18. února jsme strávili veèer u televizních 
obrazovek. Sledovali jsme na kanálu ÈT2 
dokument "Zrozena pro Afriku". Dokument 
pojednával o životì Joy Adamsonové rodaèky 
z Opavy, která byla ochránkyní divokých zvíøat. 
Byla uznávanou malíøkou a ženou, které se 
podaøilo vzbudit zájem o ochranu africké 
pøírody. Zisky ze svých knih vìnovala na 

založení prvních pøírodních parkù na území 
Afriky. Tento dokument o jejím životì vytvoøila 
diplomatka a publicistka Zuzana Beranová. 
Patnáct èlenù se úèastnilo divadelního pøed-
stavení "Zmìna smìnou" v Loutkovém divadle 
v Opavì. Toto pøedstavení uvedla divadelní 
skupina "Siesta", svìtlo, zvuk a hudbu zajiš-
�oval pan Tomáš Bala. Byl to kulturní zážitek. 
Každým rokem v naší obci probíhá tradièní 
Masopust. My starší už nejsme na veèerní 
masopustní skotaèení, a tak jsme místo toho 
radìji masopustním maskám pøispìli do poklad-
nièky. Nìkteøí z nás prožili zajímavé nedìlní 
odpoledne. Zašli jsme na besedu "Rallye 
Dakar" v místním kulturním domì, kterou vedl 
místní obèan pan Ing. Jiøí Kašpárek, který byl 
pøímým úèastníkem. Seznámil nás nejen s pøí-
pravou této nároèné akce, ale i s prùbìhem a vše 
bylo doloženo fotografiemi a videem. Úèast-
níkùm besedy byly zodpovìzeny dotazy. Bylo to 
pøíjemnì strávené odpoledne. V našem klubu 
jsme oslavili MDŽ. Naše vedoucí J. Kulovia-
ková pøivítala mezi námi pana starostu P. Orie-
šèíka, který nám ženám popøál k tomuto svátku 
a pøiznal, že jsme pro naše muže a rodinu velmi 
dùležité. Historii MDŽ pøipomnìla A. Loudová. 
Žákynì Univerzity tøetího vìku H. Volná a L. 
Heèková si pøipravily krátký program k svátku 

duben 2025
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žen. Nechybìla ani báseò.

M. Šustková si pøipravila opravdu trefnou báseò 
"Obid na Placu" z knížky "Co na Prajzské se 
stalo a co se povìdalo", kterou napsala Jana 
Schlossarková. Báseò je o tom, co všechno 
doma dìlá roba, o tom, jak vaøí chlopovi a ten 

Dávno nejsme malé holky,
pøežily jsme jesle, školky, 

výchovu i vzdìlání,
první lásky vyznání.

Dnes už víme, co nám sluší,
víme døív, než jiní tuší,
co je tabu, co se mùže,

jak na naše drahé muže.

Za to dneska milé ženy
budeme snad i políbeny,

možná bude k EM-DÉ-ŽET
ve váze i rùže kvìt.

Možná ale jako jindy,
zase nic a jenom pindy.

A proto si milé dámy
popøejeme zase samy.

A� jsme na vše pøipraveny,
od toho jsme právì ženy.

nìní ešèe spokojený. To by nebyla roba, aby ho 
nepotrestala. Naši muži nám pøedali kvìtiny 
a moc nás to potìšilo. Nezapomnìli jsme na 
naše oslavenkynì M. Friedlovou - 78 let a J. 
Žídkovou - 70 let. Popøáli jsme hlavnì zdraví 
a štìstí, mnoho pohodových dní a pøedali dárek 
a kvìtiny. Jubilantce J. Žídkové pøeèetla A. 
Loudová blahopøání za všechny èleny klubu. 
Oslavenkynì nám pøipravily výborné zákusky 
ke kávì a nechybìlo ani dobré pití. Zazpívali 
jsme jim jejich oblíbenou písnièku. Aby toho 
sladkého nebylo málo, I. Hrabovská pøipravila 
ještì výborné cukroví, když máme ten svátek. 
Bylo bohaté pohoštìní a slavnostní spoleèná 
veèeøe. Dobøe jsme se bavili.

   Za klub dùchodcù Anna Loudová
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Tradièní 16. roèník masopustního prùvodu - Pochování basy 22.2.2025

Foto: Matìj Smékal

duben 2025
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Fotografie z jubilejního 10. roèníku zabíjaèkových hodù ze dne 15.2.2025

Foto: M. a P. Oriešèík, P. Zùrek, D. Závìšický

www.suchelazce.cz
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Mladší pøípravka TJ Suché Lazce

V listopadovém zpravodaji jsme Vás informo-
vali o nároèném zimním programu naší fotba-
lové mladší pøípravky. V prosinci 2024 po-
kraèovala zimní "prajzská liga" druhým kolem, 
kde družstvo ve všech tøech utkáních tìsnì pro-
hrálo. V lednu 2025 ve 3. kole sice uhráli naši 
malí fotbalisté dvì remízy ve ètyøech utkáních, 
ale to bohužel staèilo pouze na úèast v "B" 
finále, které se odehraje 29.3.2025 v Bolaticích. 
Toto zklamání si žáci vynahradili v únoru na 
turnaji ve Štítinì, kde ve velké konkurenci 
vyhráli všech 6 utkání a odvezli si pohár pro 
vítìze. V sobotu 15.3.2025 jsme dostali pozvání 
od složeného družstva dívek z Hluèína (starší 
a mladší pøípravka) k pøátelskému utkání na 
umìlé trávì v Kozmicích. Naši kluci nebrali na 
holky ohledy a s pøehledem zvítìzili 15:1. 
V prùbìhu poloviny dubna 2025 zaène jarní èást 
pravidelné fotbalové soutìže. Kluci odehrají 
sedm zápasù do 20.6.2025. Takže popøejme 
mladým fotbalistùm hodnì úspìchù, a to 
hlavnì tìmto èlenùm: Štìpán Janda, Šimon 
Steyer, Filip Budín, Honza Stanke, Adam Ko-
menda, Lukáš Loret, Vojta Valík, Adam Klement, 
Kristián Palzer, Tomáš Tylšar, Jan Juchelka.

Za pøípravku Zdenìk Pelech

Foto: TJ Suché Lazce 

duben 2025
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Známí neznámí 
Jaroslava Kostøibová – knihovnice

V èlánku o událostech 
v Suchých Lazcích tohoto 
zpravodaje jsem vás infor-
moval, že paní Jaroslava 
Kostøibová byla až do 
ledna 2025 nejdéle slou-
žící knihovnicí v naší obci. 
V rozhovoru s paní Kos-
tøibovou pojïme spoleènì 
zavzpomínat, jak vše za-
èalo. Když paní Jaroslava konèila poslední roè-
ník na støední škole, tak s ní vedení obce (O. 
Kubesa, L. Jelonek, a další ...) již trochu poèí-
talo a pozvali si ji na obec k pohovoru. Dùvod 
byl ten, že se jako mladá studentka zajímala 
o knihy a chodila si je èasto pùjèovat do místní 
knihovny. Pro knihovnici tak mìla ideální 
pøedpoklady. Pravdìpodobnì ji doporuèil také 
bývalý knihovník pan Alois Havrlant. Mezi 
prvními knihovníky v naší obci byli Antonín 
Krejèí (obecní kronikáø), po nìm knihovnu 
pøevzal pan Václav Slaný z domu è. 123/2 na 
Støední ulici. Další knihovnicí byla sleèna 
Kvìtoslava Havrlantová (ulice Støední 152/ 

15), která knihovnu vedla až do své svatby s La-
dislavem Rybkou. Po ní pøevzal knihovnu její 
otec pan Alois Havrlant. Další knihovnicí byla 
pøibližnì v letech 1966 –2006 paní Jaroslava 
Kostøibová. V dalším období rok 2007–2013 
knihovnu vedla její dcera Jana Kostøibová, 
kterou v letech 2014–2024 opìt nahradila paní 
Jaroslava Kostøibová. Stala se tak nejdéle 
sloužící knihovnicí v Suchých Lazcích. Vedení 
MNV v té dobì vybralo paní Jaroslavu jako 
uèitelku mateøské škole, a povìøilo ji, aby jim 
vedla také knihovnu. Souhlasila a nastoupila 
roku 1966. V tom roce také maturovala. 
Knihovnu pøevzala to po již zmínìném panu 
A. Havrlantovi. Na pozici uèitelky ve školce 
se hlásilo více uchazeèù napø. také paní M. Sta-
novská, ale vzhledem k velkému zájmu mìly 
pøednost uèitelky s dìtmi (napø. pi. Žùrková, pi. 
Koudelková...). Našla si proto místo v knihovnì 
P. Bezruèe v Opavì, dodìlala si titul Bc. a je tam 
velmi spokojená. 
Knihovna byla v té dobì dole v pøízemí, tam 
kde byla ordinace praktického lékaøe MUDr. 
Víta Kašpárka. V knihovnì to bylo zajímavé. 
Byly tam velké masivní skøínì, takže si musela 
vždy pøistrèit židli, aby dosáhla do vyšších pater 
pro knihy. Její bratr jí pozdìji vyrobil malý 
žebøík. Kdysi si dìti nemohly samy brát z regálu 
knihy, takže musela pro každou knihu vylézt. 
Nyní je to jiné. Dìti si v knihovnách publikace 
vybírají samy, mhou si knihy prohlédnout nebo 
si je v knihovnì na koberci èi pohovce pøímo 
pøeèíst. V sucholazecké knihovnì ale na to nej-
sou prostory. Tenkrát byly dìti jiné a bylo jich 
také mnohem více. Paní Jaroslava vzpomíná, že 
mìla kdysi 158 dìtských ètenáøù a 81 dos-
pìlých. Nyní jich není ani tøetina. Tenkrát byla 
knihovna otevøená jednou týdnì celé ètyøi ho-
diny. Už tehdy se vozily knihy z Opavy. Nej-
prve to fungovalo tak, že obec pøidìlila kniho-
vnici nìjakou èástku na nové tituly, za které se 
nakoupily knihy, o které dìti jevily nejvìtší 
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zájem. Tento systém trval jeden až dva roky. Pak 
pøijela komise z okresní knihovny "z Bezru-
èáku" a domlouvala se s vedením obce, že by 
vzala nad knihovnou v Suchých Lazcích 
patronát. Tím byl zajištìn pravidelný dodej 
nových knih a obmìna fondu knihovny. Pro 
obec to bylo zajímavé pøevážnì z finanèního 
dùvodu. Obci tak odpadly náklady na investice 
do knih. Suché Lazce platily jen za topení 
a energie. Také finanèní hodnocení pøešlo na 
okresní knihovnu, která vyplácela za pùjèovné 
cca 600 Kè/rok. Pro knihovnici to mìlo také 
výhodu, protože se dostala k novým zajímavým 
titulùm jako první. Ještì za pana Havrlanta 
existoval evidenèní sešit, ve kterém byl seznam 
knih k zapùjèení. Dìti si pak vyhledaly podle 
abecedy to, co je zajímalo. Tehdy nebylo dovo-
leno si sámostatnì vybírat z regálu, knihovnice 
požadovanou knihu donesla. Vše bylo rozdìleno 
nejdøíve dle vìku, napø. dìti od 6-10 a dále 
mládež od 10-15 let a dospìlí. Pozdìji byly 
jednotlivé kategorie doplnìny o žánry "nauèné", 
"pøíroda", "jezdectví" apod. oznaèené cedulkou. 
Pozdìji v 80. letech pøibyly také èasopisy. 
Nebylo jich mnoho, hlavnì Ètyølístek, Ohníèek 
a pro dospìlé Vlasta, Kvìty. Co se týèe vybavení 
byl zde pùvodní starý nábytek, který se vymìnil 
až poté, co knihovnu pøemístili do patra. Kolem 

roku 2002. Knihovna pak tvoøila prostory 
v místech, kde je dnes asistentka starosty a sou-
èasná knihovna. Pøedtím tam byla kanceláø sta-
rosty pana Oldøícha Kubesy. Dispozice v patøe 
se bìhem té doby nìkolikrát vzájemnì pøeho-
dily. Pan starosta O. Kubesa mìl kanceláø v pro-
storách souèasné knihovny celou dobu až do své 
nemoci v roce 1986. Zajímavostí je, že souèasná 
knihovna je stále propojena dveømi s kanceláøí 
souèasné asistentky. Ke zmenšení knihovny 
došlo z dùvodu snížení zájmu veøejnosti o pùj-
èování knih. Pokles zájmu o knihy probíhal 
postupnì díky nástupu nových technologií, 
zmìnì žánrù, menší porodnosti a dalším vlivùm. 
Dìti zkrátka pøestávaly èíst. Nyní je k dispozici 
mnoho èasopisù, ale dìti o nì nejeví zájem.
Stabilnì a hodnì chodí pro knihy šedesátníci 
a sedmdesátníci, berou pøedevším detektivky, 
romány, nìkteré bestselery obvykle jako reakce 
na zfilmované motivy apod. Dìtí chodí velmi 
málo. Ze školy kdysi èasto chodily paní uèitelky 
s dìtmi, nyní jen výjimeènì. Návštìvnosti na-
konec nepøispìl ani "covid", kdy byly tøi mìsíce 
zavøené všechny knihovny. Nyní je registrova-
ných asi 50 ètenáøù a z toho jen asi 10 dìtí. Ze 
zaèátku se za pùjèovné knih platilo od položky, 
šlo o haléøové položky (20-50 hal.). Pozdìji 
pøišly prùkazky a dnes se platí jen paušální roèní 

duben 2025
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poplatek. Mezi výhody naší malé knihovny patøí 
možnost zajistit zapùjèení titulù, o které ète-
náøi projeví zájem, které nejsou až tak bìžné 
a do naší knihovny by se normálnì nedostaly. 
Dají se prostøednictvím knihovnice rychle rezer-
vovat z opavské centrály. Úroveò a vybavení 
knihoven je rùzná dle možnosti rozpoètù mìst 
a obcí. Nìkteré jsou vybaveny velmi dobøe 
i kvalitním nábytkem, sedaèkami, odpoèinkový-
mi zónami, hraèkami apod. Rozdíly byly nejvíce 
patrné pøi pravidelných zájezdech, které poøá-
dala knihovna. Zamìstnanci si tak mohli pro-
hlédnout úroveò vybavení jiných pracoviš� 
v okolních vesnicích a mìstech. Rozdíly byly 
obrovské. Vybavení knihovny si paní Jaroslava 
pamatuje od roku 1959-62, kdy se do Suchých 
Lazcù nastìhovali z Hradce Nové Vsi u Miku-
lovic, rok po smrti jejího otce. Navštìvovala zde 
7. - 9. tøídu ZŠ. Pak nastoupila na pedagogickou 
školu. V dobrém vzpomíná také na pana Anto-
nína Krejèího, bývalého knihovníka (bydlel 
u zastávky v domì è. 13), který jí pomáhal 
v zimì tím, že ji umožnil schovat koèárek, když 
jezdila autobusem se synem do školky v Pusté 
Polomi. Když pak pøijela v zimì autobusem z P. 
Polomi, byl koèárek vyhøátý a suchý. Pan Krejèí 
s manželkou se rádi postarali. Pan Krejèí byl 
pøíjemný hodný pán, trochu pøihrblý s bílými 

vlasy. Zajímalo mì uspoøádání jednotlivých 
místností v budovì obecního úøadu. Paní 
Jaroslava si vzpomíná, že tam, kde je dnes 
"pošta Partner", bývala sbìrna bot (opravna) 
a prádla (èistírna), ve které pracovala paní 
Benová. Boty k opravì a prádlo se vozilo do 
Opavy na opravu a do èistírny. Tuto službu 
zajiš�ovalo nìjaké spotøební družstvo, které 
zajistilo rovnìž dopravu zboží do Opavy a zpìt. 
Nahoøe byl MNV. Ve sklepì pod knihovnou se 
držela stabilnì spodní voda. Není se èemu divit, 
protože po staletí byl pøed budovou obecního 
úøadu obrovský rybník. V MNV mìli v patøe 
kdysi uschované také zbranì ze SVAZARMu, 
který v té dobì ještì nemìl svoji klubovnu. Nì-
jakou dobu byl trezor se zbranìmi umístìn také
v knihovnì.

Redakce David Závìšický

Zaèátky knihovny, pani Kvìtoslava Rybková Rekonstrukce obecního úøadu 1947
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klub polní kuše
Ing. Sabina Kubesová

Støelecký klub polní kuše Suché Lazce

Halovou sezónu 2024/2025 jsme zahájili 23.11. 
2025 v Kostelci na Hané. Oldøich Kubesa ob-
sadil 5. místo. Sabinu Kubesovou bìhem zá-
vodu potkaly zdravotní problémy, ale i pøes 
bolest závod dokonèila a umístila se na 3. místì.
Dalším závodem v poøadí byl tradièní závod 
"Mikulášská nadílka", který pravidelnì pøipra-
vuje Støelecký klub polní kuše Suché Lazce 
v tìlocviènì Základní školy v Komárovì. 
Oldøich Kubesa bojoval celý závod o umístìní 
na stupních vítìzù, ale bohužel poslední sada 
mu nevyšla podle pøedstav a musel svou prù-
bìžnou 3. pozici opustit a v koneèném hodno-
cení tak obsadil 4. místo. Sabina Kubesová se 
z dùvodu pøetrvávajících zdravotních problémù 
nemohla tohoto závodu aktivnì zúèastnit a zù-
stala tak jen v roli poøadatele. Vrcholem halové 
sezóny mìlo být halové mistrovství ÈR, které 
probìhlo ve dnech 25. - 26. ledna 2025 v Kos-
telci na Hané. Ze zdravotních dùvodù toto 
mistrovství naši støelci vynechali. Halovou 

sezónu nevynechali a zároveò zakonèili 15.2.
2025 na domácí pùdì, opìt v tìlocviènì ZŠ 
Komárov. Oldøich Kubesa si po pøedchozích ne 
zcela vydaøených závodech spravil chu�, když 
se umístil na druhém místì ve své kategorii 
seniorù. Sabina Kubesová se po zdravotních 
komplikacích vrátila zpìt na palebnou èáru. 
I když byla nucena zmìnit svùj zažitý støelecký 
stereotyp, pøedvedla slušný výkon a vystøílela si 
krásné 2. místo. Na základì výsledkù, kterých 
Sabina Kubesová dosáhla v roce 2024, se dos-
tala do nominace na nejlepšího sportovce okresu 
Opava. Vyhlášení této ankety probìhne 5.4. 
2025 ve Slezském divadle v Opavì.

Klub polní kuše Ing. Sabina Kubesová

duben 2025

Foto: SKPK
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Po prázdninové pauze se èlenové spolku setkali 
na dvou podzimních brigádách, které probìhly 
dne 26.10.2024 a 2.11.2024. Každý rok je ve 
znamení významnìjší opravy èi stavebního 
zvelebení støeleckého areálu. V minulých letech 
to byla napøíklad výstavba nové støechy nad 
palebnou èárou, pøièemž v roce 2024 se jednalo 
o pøedláždìní prostoru pod pøístøeškem. Celkem 
ve dvou dnech se podaøilo nahradit stávající 
rozlámané dlaždice novými, což významnì 
zvýšilo komfort jak pro støelecké èi jiné soutìže, 
tak pro èetné kulturní akce, které jsou v areálu 
støelnice poøádány. Souèasnì probìhla každo-
roèní podzimní údržba støeleckého areálu, což 
zahrnovalo mimo drobné udržovací práce také 
odstranìní spadaného listí. Za asistence hasiè-
ského záchranného sboru došlo i k pokácení 
dvou nebezpeènì naklonìných stromù, jejichž 
pád by znamenal poškození budov v areálu. 
Celodenní úsilí brigádníkù bylo samozøejmì 
odmìnìno pohoštìním. Vedle brigádnické 
èinnosti je souèástí podzimního života spolku 
také soutìžní støelecké klání mezi èleny. 
Za velice chladného poèasí se sešlo v nedìli 
1.12.2024 celkem 8 støelcù, kteøí zmìøili síly 
v závodì na 30 soutìžních ran. Vítìzem soutìže 
se stala Sabina Kubesová s nástøelem 245 
bodù, druhý byl Bøetislav Janošek s nástøelem 
203 bodù a na tøetím místì se umístil Václav 
Pchálek s nástøelem 190 bodù. 
I tentokráte zvítìzila pøátelská atmosféra nad 
nepøízní poèasí, což je dobrou zárukou pro 
budoucí roèníky každoroèního závodu pro èleny 
našeho støeleckého spolku. Závìreènou støe-
leckou akcí v loòském roce 2024 byl Poslední 
výstøel pro èleny poboèného spolku a rodinné 
pøíslušníky. V sobotu 28.12.2024 se sešlo cel-
kem 23 støelcù, kteøí zmìøili své síly v nìkolika 
støeleckých disciplínách. Støelecké klání zabralo 
celé dopoledne. Poèasí pøíjemnì pøekvapilo 

Z èinnosti ZO Skála - AVZO STÈ ÈR a místy vysvitlo i sluníèko. Støelci støídali jed-
notlivá malorážková a vzduchovková stanovištì. 
Po závìreèném vyhodnocení výsledkù støelce 
èekala volná zábava s obèerstvením. 
Poslední spoleèensko-sportovní akci roku 
doprovází hodnocení uplynulé sezóny a bilan-
cování èinnosti spolku. V uplynulém roce 2024 
se podaøilo mimo realizaci tradièních akcí opìt 
alespoò jedna významnìjší oprava støeleckého 
areálu. V roce 2025 plánujeme opravu sklado-
vacích prostor a osvìtlení.
Život støeleckého spolku se netoèí jen kolem 
jednotlivých akcí èi brigádnièení, ale je nez-
bytné provádìt i administrativní èinnost. Jedná 
se napøíklad o vybírání èlenských pøíspìvkù èi 
každoroèní konání èlenské schùze. Za uplynulý 
rok 2024 probìhla èlenská schùze na poèátku 
mìsíce bøezna v klubovnì støeleckého spolku. 
Za pøítomnosti 19 èlenù spolku vedení pre-
zentovalo zprávu o hospodaøení a èinnosti za 
pøedchozí období a taktéž byl stanoven harmo-
nogram jednotlivých akcí pro nadcházející 
sezónu v roce 2025. Každá èlenská schùze je 
zakonèena diskuzí o aktuálních tématech ze 
života støeleckého spolku, jakož i zhodnocení, 
co se takzvanì povedlo a co pøípadnì nedopadlo 
podle oèekávání. 
Rok 2025 bude rokem volebním, nebo� se chýlí 
ke konci pìtiletý mandát stávajícího vedení 
našeho poboèného spolku. Významnou událostí 
bude bezesporu 40. roèník støelecké soutìže 
Pohár osvobození Suchých Lazcù, který 
probìhne dne 27.4.2025 a 10. roèník Turnaje 
v nohejbalu trojic, který je naplánován na den 
20.6.2025.
 Za AVZO Mgr. Jiøí Hajduk
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Fotografie z posledního výstøelu AVZO na Strážnici ze dne 28. prosince 2024 

Foto: Mgr. Jiøí Hajduk

duben 2025
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Pìvecký sbor G.ola

Milí a vážení spoluobèané, dovolte mi, abychom 
Vám všem popøáli v novém roce jen to nejlepší, 
žádné pády, hlavnì zdraví a kopu štìstí. Posílá-
me malé ohlédnutí za našimi pøedvánoèními 
koncerty pìveckého sboru G.ola, ale i jeden již 
ryze novoroèní. Ráda bych na tomto místì 
zmínila nejen to, že se rozšiøuje náš repertoár, 
doprovody a hudební technika, ale hlavnì 
èlenská základna vèetnì pìvecky aktivních 
sucholazeckých spoluobèanù, a to vèetnì tìch 
nejmladších, kteøí pod sborem G.ola pùsobí 
v dìtské odnoži s názvem "Zpìvohraní". Proto 
jmenuji ty, kteøí se úèastnili následnì popsaných 
vystoupení a jsou z naší obce. 
Z dìtské skupiny Zpìvohraní: Alžbìtka a Šar-
lotka Køupalovy, Emilka Ertelt, Ella Fabianová, 
Emilka a Jiøí Friedlovi a Agátka Malohlavová 
a z dospìlých èlenù sboru s entuziasmem a nad-
šením zpívali Hanka Buksová, Lenka Friedlová, 
Milena Ištvánková, Terezka Vavreèková, Vojtìch 
Ptáèek a Rudolf Zákoutský. Jako první vystou-
pení u rozsvíceného vánoèního stromeèku 
jsme v pátek 29. listopadu 2024 rozzáøili oèi 
všech klientù Domova v Dolních Životicích. 
Zazpívali jsme si s nimi známé i neznámé vá-
noèní koledy a písnì. Radost v oèích, potlesk ale 

i osobní pìvecké zapojení nìkolika posluchaèù 
bylo nezapomenutelným okamžikem. Naše 
pøedvánoèní koncertní turné pokraèovalo v Do-
movì pro seniory ve Slavkovì v pátek 13. 
prosince 2024. Ve zcela zaplnìné hale nás 
pøivítali místní obyvatelé vèetnì paní øeditelky, 
která se na závìr koncertu s námi louèila se 
slzami v oèích. Snad jsme i zde potìšili místní 
obyvatele a zpøíjemnili jim pøedvánoèní dobu. 
Tøetí adventní nedìle patøila koncertu zde 
v kapli Andìlù strážných v naší obci. Do pos-
ledního místeèka zaplnìná kaple, a mnoho dal-
ších lidí postávajících pod pavlaèí, byla znám-
kou velkého zájmu. Velmi nás to všechny po-
tìšilo a umocnilo to sváteèní atmosféru. Kon-
certem nás doprovázela paní Lenka Honková na 
housle a violu, na klavír paní Anièka Kvìchová, 
na pøíènou flétnu Apolenka Víchová a náš sbor 
pìvecky doprovodilo nìkolik externích zpìvákù, 
kteøí pøi tìchto pøíležitostech s naším sborem 
spolupracují. Vánoèní koncert byl zpestøen 
vystoupením dìtí ze Zpìvohraní, které si na-
cvièily krásnou vánoèní písnièku "Svìtové 
Vánoce". Vìtšina dìtí jsou residenti naší obce 
a tedy upøímnì vìøím, že potìšili nejen své 
rodièe a rodinné blízké. Na dokreslení a zpøíje-
mnìní pøedvánoèní atmosféry myslel náš pan 
starosta, kterému tímto velmi dìkujeme, a který 
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ve vedlejší moštárnì pro zahøátí a k dobré 
náladì nabízel lahodný svaøák. Poslední dva 
sborové koncerty jsme završili v sobotu 21. 
prosince v kostele ve Štáblovicích a v nedìli 22. 
prosince v kostele v Dolních Životicích. Za-
plnìná místa v obou kostelech nás høála u srdce. 
Opìt naše zpívání bylo doprovázeno hrou na 
klavír, housle a violu, pøíènou flétnu a nesmím 
zapomenout na naše externí zpìváky. 
Neopomenu zmínit pana Vojtìcha Stece, který 
ve Štáblovicích nejen bydlí a aktivnì se zapojil 
osobním pìveckým vystoupením, ale hlavnì se 
ve své obci kulturnì angažuje. Po koncertu jsme 
pøijali pozvání na horkou polévku a svaøák, což 
nás v sychravém poèasí pøíjemnì zahøálo. 
V posledním odstavcem bych zmínila již Novo-
roèní koncert na krásném zámku Linhartovy, 
kde jsme završili naše malé zimní turné. Venku 
sníh a uvnitø úplnì plný vyprodaný sál. Naše 
nervozita ihned spadla po krásném a srdeèném 
pøivítání panem kastelánem, který ve svém 
úvodním slovu zároveò zmínil své rozhodnutí 
ukonèit v tomto roce 2025 své pùsobení kas-
telána a správce. Koncert na tomto zámku byl 
opravdu krásný a nezapomenutelný, o èemž 
svìdèí mnoho slovních i písemných reakcí 
divákù a posluchaèù. Závìreèný potlesk ve 
stoje, a i hlasitý projev návštìvníkù koncertu, 

byl pro nás nejvìtší odmìnou. Dìkujeme všem, 
kteøí se pøišli podívat na naše koncerty. 
Doufáme, že jste mìli pìkný kulturní zážitek 
a již nyní pøipravujeme nový repertoár na další 
pøíležitosti, kde tyto písnì budeme moci 
zazpívat Vám všem.

Pìvecký sbor G.ola, Olga Golhová

duben 2025

Foto: S. Kaštovský a J. LoudaFoto: Pìvecký sbor G.ola
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Velikonoce 2025
Pøíležitost ke svaté zpovìdi

Bílá sobota - 19.4.2025
(Doneste si s sebou svíèky! Po každé mši sv. 
žehnání  velikonoèních pokrmù!)
9:00 - 12:00 h. v Komárovì Adorace v "Božím 
hrobì"
9:00 - 16:00 h. v Raduni Adorace v "Božím 
hrobì"
16:00 h. v Raduni mše sv. vzkøíšení Pánì
18:00 h. v Komárovì mše sv. vzkøíšení Pánì
Velikonoèní nedìle - 20.4.2025
(Po každé mši sv. žehnání velikonoèních 
pokrmù!)
7:30 h. v Raduni mše sv. 
8:45 h. v Komárovì mše sv.
10:30 h. v Nových Sedlicích mše sv.  
Velikonoèní pondìlí - 21.4.2025
7:30 h. v Raduni mše sv.,
8:45 h. v Suchých Lazcích mše sv. 

sobota 12.4.2025 – Komárov 16:30 - 17:00 h.;  
Suché Lazce od 18:45 h.
nedìle 13.4.2025 – Raduò 7:00 - 7:30 h.; Nové 
Sedlice od 11:00 h.
úterý 15.4.2025 – Raduò od 16:00 h.*; Komárov  
17:00 - 18:00 h.*
ètvrtek 17.4.2025 – Raduò 15:30 - 16:00 h.;    
Komárov od 19:00 h.
pátek 18.4.2025 – Komárov od 19:00 h.
* Zpovídá cizí zpovìdník. Pamatujme na záva-
zek, který vyplývá z církevního pøikázání, že 
každý katolík se má vyzpovídat ze svých høíchù 
aspoò jednou do roka a pøijmout Svátost oltáøní 
aspoò ve velikonoèní dobì!

Kvìtná nedìle - 13.4.2025
(Doneste si ratolesti s sebou!)
17:00 h. (sobota) v Komárovì žehnání ratolestí 
a mše sv. 
18:00 h. (sobota) v Suchých Lazcích žehnání 
ratolestí a mše sv. 
7:30 h. v Raduni žehnání ratolestí a mše sv. 
8:45 h. v Komárovì žehnání ratolestí a mše sv.
10:30 h. v Nových Sedlicích žehnání ratolestí 
a mše sv. 
Zelený ètvrtek - 17.4.2025
16:00 h. v Raduni mše sv. veèeøe pánì
18:00 h. v Komárovì mše sv. veèeøe pánì 
Po bohoslužbách: Adorace v "Getsemanské 
zahradì"
Velký pátek - 18.4.2025
(Dnes je den pøísného pùstu!)
15:30 h. v Raduni pobožnost køížové cesty
16:00 h. v Raduni velkopáteèní obøady
17:30 h. v Komárovì pobožnost køížové cesty
18:00 h. v Komárovì velkopáteèní obøady
Po bohoslužbách: Adorace v "Božím hrobì"

Poøad bohoslužeb
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køížem mohla projít tøeba maminka s koèárkem. 
Vznikl tedy køíž, který je prostì bránou! Ano, 
køíž bránou je! Kristùv køíž je pøechodem 
z jednoho života do druhého, nového! Je pøe-
chodem také i pro každého z nás ze smrti do 
života! Køíž mùže mít mnoho názvù: hlad, 
násilí, nespravedlnost, nezamìstnanost, rozpad 
rodiny, postižené dítì, závislosti, duševní nebo 
tìlesná nemoc. V Ježíšovì køíži jsou obsaženy 
všechny naše køíže. A On z lásky k nám svým 
velikonoèním vítìzstvím promìòuje naše utr-
pení na køíž nadìje, nadìje vìèného života. 
Pøeji všem ètenáøùm, aby se Vám podaøilo 
toto hluboké poselství Velikonoc pochopit 
a pøijmout za své. Nejvìtším neštìstím èlovìka 
na této zemi totiž je, když má v perspektivì 
pouze hrob, onu tmavou, bezvýchodnou zeï, 
kterou se vše zamyká a konèí. My, køes�ané, 
se díváme na naše plné hroby, ale zároveò se 
díváme s vírou a nadìjí na ten jeden jediný 
prázdný, hrob Ježíše Krista!
S jarním a velikonoèním pozdravem

Váš faráø, P. Adam Ma³ek.

Pøátelé! Když pøijdu na høbitov, vìtšinou mám 
s sebou svíèky a kvìtiny. Pro mnohé z nás je to 
samozøejmostí. Ale málo kdo si uvìdomuje, že 
tyto artefakty jsou vlastnì symbolem života. 
Život se pro celý køes�anský svìt o Velikono-
cích projevuje ve vzkøíšení Ježíše. On o sobì 
øekl: "Já jsem život!" Svíèky jsou nositelem 
svìtla, o kterém Ježíš øíká: "Já jsem svìtlo 
svìta!" Tím, co èasto pøi návštìvì høbitova 
opakujeme, vstupujeme vlastnì nevìdomky 
do reality zmrtvýchvstání, a jakoby vyznáváme, 
že Ježíš Nazaretský byl vzkøíšen! Musíme mít 
pøitom na zøeteli, že Bùh se dívá na smrt jinak 
než my lidé. My vnímáme smrt jako temnou, 
zoufalou zeï. Bùh vidí smrt jako bránu, jako 
pøechod! Proto také o Velikonoèní vigilii 
zaznívá v liturgii ètení o pøechodu vyvoleného 
národu Rudým moøem. Pøed nìjakou dobou 
jsem slyšel vyprávìní o jedné farnosti, ve které 
byl ponièen rukama vandalù høbitovní køíž. 
Sádrová socha Krista byla úplnì rozbitá, 
døevìné prvky rozøezány, pravdìpodobnì pilou, 
køíž byl prostì totálnì znièený. Místní lidé se 
rozhodli postavit køíž nový. Tamní faráø tehdy 
navrhl, aby ten nový byl jiný než pøedchozí. 
Chtìl, aby byl vevnitø prázdný, a to tak, aby tím 

Velikonoèní pozdrav – projít køížem!

duben 2025
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Fotografie z tradièního hasièského plesu ze dne 8. února 2025

Foto: David Závìšický
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procházkou s malými úkoly. Nechybìly vánoèní 
básnièky nebo písnièky, ty starší si Mikuláš 
provìøil ze základních hasièských pojmù a zna-
lostí. Bøíška si dìti nadlábly pizzou a voòavými 
perníèky, které pro všechny napekly holky 
z družstva starších žákù. V sobotu 8. února 
2025 se v sále Hostince U Baly uskuteènil již 
tradièní hasièský ples. Pobavit se pøišlo témìø 
130 hostù. K tanci a poslechu hrála po 29. 
a letos úplnì naposledy skupina Merkur. 
Hasièský ples v Lazcích pro nì byl posledním 
veøejným vystoupením pøed "hudebním 
dùchodem". Pro hosty byla pøipravena bohatá 
tombola, oblíbený foto koutek a pro zpestøení 

Dne 6.12.2024 probìhla valná hromada sboru 
v kulturním domì obce. Naši èlenové se sešli 
v hojeném poètu a byli seznámeni s vyhodno-
cením roku 2024 a plánem na rok 2025, který je 
opìt naplánován ve smyslu hasièské myšlenky, 
a to vìnovat se výchovné èinnosti našich dìtí 
a být pøipraveni ku pomoci našim spoluobèa-
nùm. V pøedvánoèním èase nesmí chybìt 
Mikuláš. Mezi hasièe pøišel v doprovodu andìla 
a èertù v pátek 14. prosince. Sucholazecké 
hasièe si našel na høišti v Nových Sedlicích, 
kam dìti se svými vedoucími došly krátkou 

Sbor dobrovolných hasièù Suché Lazce

duben 2025
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pro doplnìní energie. Nedìlní odpoledne s ha-
sièi na "zimáku" bylo fajn zpestøením maso-
pustního víkendu.
Mladí hasièi bìhem zimy trénují v místní tìlo-
cviènì. Prostor je dost omezený, tak se náplò 
jednotlivých tréninkù zpravidla odvíjí od poètu 
dìtí. Na pátek 7. bøezna si však naše èlenky Eva 
Plachká a Katka Plachká pøipravily pro dìti 
malou ukázku první pomoci, kde se dìti 
dozvìdìly, nebo si znovu pøipomenuly, jak 
reagovat a co dìlat v pøípadì, kdy se ocitnou 
v situaci, kdy je potøeba pomoci zranìnému. 
Takovýchto ukázek není nikdy dost. Jaro už sice 
klepe na dveøe, ale na dìti ještì èeká výlet do 

výbìr fotek z celoroèní èinnosti SDH. Chybìt 
nesmìlo také "dámské" a "pánské" vytroubení, 
a tak si každá dáma odnášela jeden èi více 
tulipánù a každý pán jednu èi více klobás.
Všichni se dobøe bavili, a tak i letos ples svùj 
úèel splnil. Pøíští je plánován na sobotu 17. 
ledna 2026 a celý veèer by mìla hrát hudební 
skupina Pocity. Letošní zima pravým zimním 
radovánkám a sportùm opìt moc nepøeje, ale 
hasièi si za trochou pohybu vyjeli do Buly 
arény v Kravaøích. Ledová plocha byla 
v nedìli 23. února 2025 na hodinu a pùl k dis-
pozici mladým hasièùm a jejich rodièùm. Pro 
zahøátí byl pøipraven teplý èaj a nìco sladkého 
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Planetária a 26. dubna pak Pálení èarodìjnic. 
Všichni už se nemohou doèkat až se poèasí 
opravdu umoudøí, teploty venku budou pøí-
jemnìjší a tréninky budou moci být v hasièárnì 
a koneènì i na dráze.
V sobotu 5. dubna probìhne mezi 9 a 12h sbìr 
elektrošrotu a charitativní sbírka obleèení. 
Do hasièárny bude možné dovézt vìtší i menší 
nefunkèní elektrospotøebièe. V pøípadì potøeby 
pomoci s odvozem vìtších kusù je možno volat 
pana Davida Vavreèku na tel. èíslo 723 647 480. 
Pro potøeby Armády spásy budou vybírány 
pøedevším pro muže ponožky, spodní prádlo, 
tepláky, kalhoty, trièka, pyžama, zimní bundy, 
rukavice, èepice, mikiny a jakékoliv zimní vìci 
pro ženy.
Bìhem zimních mìsícù vyjíždìla zásahová 
jednotka ke dvìma nahlášeným požárùm 
komínových tìles. K prvnímu zásahu jednotka 
vyjíždìla na Štìdrý veèer 24.12.2024 a druhý 
pak 23.2.2025 ve veèerních hodinách. Oba 
požáry se naštìstí obešly bez vìtších mate-
riálních škod. 
Jedna z aktivit, která momentálnì probíhá v naší 
obci, je finanèní sbírka na automatický defibri-
látor tzv. AED, který by mìl být umístìn na 
obecním úøadì (venkovní zabezpeèená schránka 
dostupná 24 h dennì). 

Co to je AED?
Jedná se o bezpeèný, poèítaèem øízený pøístroj, 
který je nedílnou souèástí laické resuscitace. 
Dokáže samostatnì analyzovat elektrickou 
aktivitu na srdci (snímá EKG køivku). Vèas 
rozpozná, zda pacient potøebuje podání defi-
brilaèního výboje. To mùže vést k obnovì 
øádného srdeèního rytmu u osob postižených 
zástavou obìhu. Není tøeba mít obavy ze slo-
žitosti obsluhy, je snadná a intuitivní. Po zapnutí 
pøístroje je zachránce navádìn hlasovými 
pokyny k poskytnutí potøebných krokù. A kde 
jej najdete? Vìtšinou na veøejných místech 
s velkou koncentrací lidí. Bývá oznaèen mezi-
národnì sjednocenou znaèkou – bílé srdce se 
symbolem blesku uprostøed, které je umístìno 
v zeleném ètverci. Vše doplnìno o písmena 
AED. Seznam míst s pøesným umístìním AED 
poskytuje také aplikace pro "chytré telefony" 
Záchranka, která je schopna vás k nìmu navádìt 
na základì urèení pozice vašeho telefonu.
Proè projekt na rozšíøení sítì veøejnì dostup-
ných AED?
- Náhlá srdeèní smrt je jednou z hlavních pøíèin 
úmrtí v Evropì. Pøi úvodní analýze srdeèního 
rytmu je u 25-50 % postižených pøítomna 
fibrilace komor. (Urgentní medicína, 2015)
- Jedná se o poruchu srdeèního rytmu na základì 

1 688 duben 2025
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Hledáme další historické fotografie Suchých Lazcù pro 
pøipravovanou publikaci o naší obci. 

 Dìkujeme za pomoc.
Vaše písemné podnìty, pøíspìvky, pozvánky na akce 
a zajímavé informace o jejich prùbìhu rádi zaøadíme 
do zpravodaje. Podklady posílejte na emailovou adresu 

Pokud máte doma 
zajímavé historické fotografie, budeme moc rádi, když 
nám je zapùjèíte k okopírování.

Další Sucholazecký zpravodaj vyjde v èervnu 2025, posílejte námìty, podklady.
redakce@suchelazce.cz. Pøíspìvky prosím zasílejte 
v elektronické podobì, tedy napø. v aplikaci Word, Libre 
Office, apod. Fotografie k èlánkùm prosím pøikládejte 
zvláš�, mùžou být i na pamì�ových kartách, pøípadnì 
USB discích. Zpravodaj vydal ÚMÈ Opava-Suché Lazce
Pøerovecká 21, 747 95, www.suchelazce.cz
Telefon: 604 229 398, e-mail: suche.lazce@opava-city.cz 
nebo info@suchelazce.cz
Úøední hodiny starosta: úterý 17-19 h., tel. starosta: 734 
763 998
Obsah, design a typografii zpracoval: David Závìšický
Korektura textù: Vìra Kubínová, Mgr. Vìra Koníková.
 www.davedesign.cz, duben 2025 náklad 350 výtiskù

redakce
David Závìšický
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narušení pøevodního systému srdce. Stìny 
srdeèních komor zaènou vysokou rychlostí 
kmitat, dochází k selhání srdce jako pumpy 
a zástavì srdeèního obìhu.
- Doporuèenou léèbou srdeèní zástavy na 
podkladì komorové fibrilace je okamžitá 
kardiopulmonální resuscitace (KPR) zahájená 
svìdky a èasná defibrilace.
- Defibrilace provedená do 3-5 min. od kolapsu 
mùže zvýšit šanci na pøežití až na 50-75 %.
- (Urgentní medicína, 2015) Tohoto výsledku 
lze dosáhnout za pomoci veøejnì pøístupných 
AED ještì pøed pøíjezdem záchranné služby.
- S každou minutou prodlevy se zahájením 
resuscitace klesá nadìje na záchranu osoby 
o deset procent.
Více také na: https://www.aedprozivot.cz/

Tento pøístroj není urèen pro použití jen hasièi, 
ale je urèen pro použití kýmkoliv, kdo bude 
pomáhat zachraòovat život. AED pomáhá 
pøeklenout tolik dùležitý èas od zaèátku srdeèní 
pøíhody do pøíjezdu ZZS, èas, kde se poèítá 
každá vteøina. Sbírka pokryje zakoupení defi-
brilátoru, speciální vyhøívané a kódované 

1 688

schránky, její umístìní, zaškolení na obsluhu 
a dále také následný servis a kontroly zaøízení. 
Více informací lze najít na stránkách realizátora 
projektu https://www.aedprozivot.cz/, informace 
naleznete také ve zpravodaji, nebo na obecním 
úøadì. Dìkujeme všem, kteøí se rozhodnou 
podpoøit tento projekt.
Realizátor byl osloven naší obcí a sbírka byla 
schválena obecním úøadem. Realizátor má 
všechna potøebná osvìdèení ke sbírce a také 
k umístìní a servisu AED, je podporován HZS 
MSK. Pokud se rozhodnete podpoøit uvedený 
projekt, mùžete pøispìt formou daru na:
Èíslo transparentního úètu: 2501700434 / 2010
Variabilní symbol: 202501
Èástka podpory: Kè, €
K popisu platby: Jméno a pøíjmení nebo 
organizace
Pojïme spoleènými silami zvýšit šance na život 
pøi poskytování tolik nezbytné vzájemné 
pomoci.
Dìkujeme za pøízeò a pomoc a pøejeme všem 
našim spoluobèanùm krásné jaro a pìkné 
Velikonoce.

Za SDH Pavla Benšová

duben 2025
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